
Protokół  Nr 36/ 2008

z posiedzenia Komisji Finansów i Inwestycji
odbytego 16 września 2008 roku.

Posiedzenie odbyło się  w Urzędzie Gminy Celestynów.
W posiedzeniu  udział wzięło 6 członków Komisji (nieobecni: A. Stefanowska, M. Rosłoniec, W. 
Kwiatkowski) oraz Sekretarz Gminy -  Dariusz Kołodziejczyk,  Z-ca Wójta – Olga Osiak – Targowska, 
Anna Rafał – inspektor ds. Funduszy  Celowych i Zamówień Publicznych.
Obradom  przewodniczył   Przewodniczący Komisji  -  Piotr Rosłoniec.  

Porządek posiedzenia:
Przewodniczący Komisji  -  wnioskował o zmianę  porządku posiedzenia w sposób następujący:
1. Sprawy różne.
2. Analiza prowadzonych inwestycji gminnych
3. Przyjęcie  protokołu z poprzedniego posiedzenie Komisji.

Komisja  przyjęła wniosek jednogłośnie. 

Ad. pkt. 1
Sprawy różne. 
 
1. Przewodniczący  Komisji   -  poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia do 
realizacji   projektu  systemowego  pod  tytułem  ”Szansa  na  lepsze  jutro”  w  ramach  Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki odnośnie przyznanej dotacji omawiany   był szczegółowo na poprzednim 
posiedzeniu  Komisji.

Kierownik  Gminnego Ośrodka   Pomocy Społecznej  -  Barbara Markowska  -  poinformowała, iż 
program otrzymał dotację  ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w kwocie  90.203,00 zł., 
jednakże    środki  te  zostaną   uruchomione  wówczas,  gdy  Rada  dokona   stosownych  zmian  w 
budżecie z  uwzględnieniem przyznanej dotacji. 
W  związku  z  powyższym  został  przygotowany  projekt  uchwały  w   sprawie  dokonania  zmian  w 
budżecie gminy Celestynów na 2008  rok, który wg działów, rozdziałów i paragrafów omówiła główna 
księgowa  GOPS -  Janina Kieler.

Komisja   -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy 
Celestynów na 2008 rok  (pr. Nr 1).

2. Przewodniczący Komisji  -  poinformował,  iż  na stronie internetowej BIP zarządzenia Wójta 
Gminy Celestynów są  zamieszczane z dużym opóźnieniem  oraz  nie jest  zachowana kolejność 
numeracji tych  zarządzeń. Poprosił o wyjaśnienie tej kwestii.

Sekretarz Gminy  -  wyjaśnił, że za stronę internetową BIP  odpowiada p. Wójt.  Nadmienił, iż 
przygotowuje projekt zmiany  Regulaminu Organizacyjnego  Gminy Celestynów z propozycją 
przyporządkowania strony internetowej BIP Sekretarzowi Gminy i wówczas, to on  będzie przyjmował 
wszystkie uwagi. 

3. Radny  M. Winiarski  -  Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej, poinformował, iż  
wpłynęło  pismo od Zespołu  Publicznych  Zakładów  Zdrowotnych w Otwocku z prośbą o przyznanie 
dotacji w kwocie 25 tys. zł.  na sfinansowanie zakupu aparatu  KTG (kartiotografu z 
oprzyrządowaniem) dla  oddziału  położniczo-ginekologicznego Szpitala Powiatowego. 
Aparatura ta służy do monitorowania rozwoju płodu i przebiegu ciąży.  
W opinii Komisji Zdrowia jest to droga inwestycja.  Zdaniem Przewodniczącego Komisji Zdrowia taki 
aparat można zakupić taniej.   Zobowiązał się  do zebrania  szerszych informacji na ten temat. 

Sekretarz Gminy  - poinformował,  iż  jest członkiem Rady Społecznej  przy SPZOZ  w Otwocku.  
Jego zdaniem w ww. piśmie wystąpił  błąd, bowiem sprzęt ten kosztuje  około 25 tys. zł. Gminy 
zazwyczaj dotują  kwoty  do 5,10 tys. zł.  Zakup sprzętu winien odbyć się w tym roku z uwagi na to, że 



jest to potrzebne przy podpisywaniu umowy z Narodowym Funduszem Zdrowia. Jeżeli placówka 
wykazuje, że posiada dobry  sprzęt, wówczas otrzymuje korzystniejsze kontrakty. 
Zdaniem sekretarza  kwotę10 tys. zł. na dofinansowanie tego sprzętu organ wykonawczy winien 
znaleźć w budżecie, z uwagi na to,  że mieszkańcy gminy Celestynów korzystają  z usług szpitala w 
Otwocku.

4. Komisja  rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy 
Celestynów na 2008 rok (pr. Nr 2 ).

Projekt uchwały  omówił  Sekretarz Gminy -  poinformował, że przedmiotem zmian w budżecie  jest 
zmniejszenie kwoty na wydatki związane z planem  miejscowym o  25 tys. zł.,  
Środki te zostaną przeznaczone na:
- 15 tys zł. na badania geologiczne wód gruntowych na terenie gminy Celestynów -  (chodzi o 
cmentarz w Zabieżkach). 

- 10 tys.  zł.   na  zakup  usług remontowych  w  Urzędzie  Gminy Celestynów:  naprawę dachu 
(przecieka w dwóch miejscach) i  założenie parapetów od strony ul. Reguckiej.

Ponadto zostało ustalone z  p. Kierownik GOPS, iż z uwagi na to, że  komputery dla ośrodka pomocy 
społecznej zostaną zakupione  z innego źródła,  p. Markowska zadeklarowała  przekazanie  kwoty 
5 tys. dla Urzędu Gminy. Wobec powyższego można będzie wymienić  okna  na parterze z drugiej 
strony budynku Urzędu.  
P. Sekretarz poinformował, iż zgłoszenie dot. przeprowadzenia prac remontowych w Urzędzie Gminy 
zostało  pozytywnie   rozpatrzone  przez   Starostę  Powiatowego.  Pozostaje  tylko   kwestia 
zabezpieczenia środków na ten cel. 

Radny T Floriańczyk  -   zapytał, jak  przebiega realizacja planu zagospodarowania przestrzennego 
dla sołectw: Dąbrówka i Pogorzel.(czy jest wyłoniony wykonawca jeżeli tak to czy została podpisana z 
nim stosowna umowa, czy prace są w trakcie realizacji oraz  jakie środki zostały  wydatkowane na ten 
cel ). 

Sekretarz  Gminy  -  poinformował, iż  szczegółowa informacja  w tym temacie  zostanie udzielona na 
jutrzejszej sesji. 
Jeżeli chodzi o zdjęcie  kwoty 25 tys. zł. z  rozdz. 71004 – plany  zagospodarowania  przestrzennego, 
nie  doprowadzi  to  do  uniemożliwienia  realizacji   planowanej  inwestycji.  W  tym  celu  zostały 
przeprowadzone stosowne wyliczenia.  Wynika z nich, że środków wystarczy na opracowanie planu 
dla kolejnej miejscowości (oprócz tych zapisanych w budżecie). 

Komisja  -  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 2 głosami, przy 4 wstrzymujących.

5. Radna Z. Zakrzewska  -  poinformowała, iż  w sprawozdaniu z realizacji  inwestycji gminnych 
brak jest 
zapisu kwoty 10.000 zł.  na budowę chodnika w Dąbrówce.  Starostwo Powiatowe  czeka na decyzję 
w  tej  sprawie.   Zwróciła   się   z   prośbą   do  Komisji  o  rozpatrzenie  tej  kwestii  na  jej  kolejnym 
posiedzeniu. Pan Wójt  zapewniał, że znajdą się środki na ten cel.

6. Ponadto Komisja  poruszyła tematy  w zakresie:  
- zabezpieczenia środków w budżecie na zatrudnienie kompetentnej osoby do referatu inwestycji.
-  planowanej przebudowy  wejścia   do  Urzędu  Gminy  z  wybudowaniem   podjazdu  dla 

niepełnosprawnych przy wykorzystaniu środków zewnętrznych. 
- przebudowy piętra Urzędu Gminy.
- ilości toczących się procesów sądowych  z tytułu prawa pracy.
- braku płatności od Urzędu Pocztowego  w Celestynowie za okresy grzewcze  (brak faktur od 

1999 roku) 
- przesunięć finansowych w Zarządzeniu Wójta  ( w zakresie  przesunięć z rezerwy budżetowej 

na opłacenie  przegranych spraw sądowych, zakupu serwerowni i wykonania bezpiecznej sieci 
wg zaleceń ABW).

- braku protokołu z konsultacji społecznych w sprawie podziału sołectwa Celestynów.
- obiegu dokumentów między radnymi, a Wójtem Gminy.



7. Przewodniczący Komisji  -  skierował pytanie do p. W-ce  Wójt, czy prawdą jest, iż odchodzi 
ona  z  pracy  w Urzędzie  Gminy  (pytanie  związane  było  z  wcześniejszą  dyskusją  na  temat 
procesów  wytoczonych  gminie  Celestynów  przez  odchodzących  pracowników  z  powodu 
niewypłaceni odpraw, w kontekście kosztów gminy z tego tytułu). 

Pani W-ce Wójt  odpowiedziała -  „…ale co to Pana interesuje”,   jeżeli  się zdecyduję odejść, to 
nie będzie to wiązało się z kosztami dodatkowymi dla Urzędu.

Ad. pkt. 2  
Analiza prowadzonych inwestycji gminnych

Przewodniczący  Komisji  -  przedstawił, opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  dot. przedłożonej 
przez Wójta Gminy Celestynów informacji o przebiegu  wykonania budżetu za I półrocze 2008 roku. 
Opinia  ta jest  pozytywna  z zawartymi w uzasadnieniu uwagami.
Następnie omówił najważniejsze punkty tejże opinii.
Między  innymi  poinformował,   iż   uzyskany  wynik  budżetu  za  pierwsze  półrocze   2008  roku,  to 
nadwyżka  budżetowa  w  wysokości  1.861.904,37  zł,  jak  również,  że  ponad  90  %  poniesionych 
wydatków to wydatki bieżące, a tylko kilka procent inwestycyjne.

1) radna A. Rosłaniec  - poinformowała, iż  w zał. Nr 4 do sprawozdania z wykonania budżetu brak 
jest zadań w zakresie:

• budowy kanalizacji sanitarnej w Dąbrówce i Starej Wsi,
• budowy kanalizacji w Glinie.

Przewodniczący Komisji  -  zapytał, czy podjęte zostały jakieś działania w tym temacie.
Pani Wice Wójt – poinformowała, iż  żadnych działań nie podjęto.  Wykonanie – jest zerowe.

2) czy na dzień dzisiejszy zostały zaciągnięte jakieś pożyczki,  które były zapisane w budżecie 
gminy na 2008 rok.

Skarbnik Gminy -  odpowiedziała, iż wg jej wiedzy pożyczki nie zostały zaciągnięte.  

3) Radni zadali pytania w zakresie:
- umorzeń podatkowych,
- celowości  sprzedaży działek -  skoro jest nadwyżka budżetowa
- zamierzonego  zwiększenia  dochodów  (o  nadwyżkę  budżetową),  a  zdjęcia  dochodów  ze 

sprzedaży działek 

4) Przewodniczący Komisji  -  poinformował, iż  Komisja na ostatnim posiedzeniu ( 8.09.08)  
wnioskowała do Wójta Gminy  o zapoznanie Rady Gminy z kopią skargi, jaka wpłynęła  do RIO na 
Radę Gminy i  kopią odpowiedzi na tę skargę.  Do dnia dzisiejszego brak jest odpowiedzi na wniosek.

5) Przewodniczący Komisji  -  zwrócił się z prośbą do p. skarbnik, żeby sprawozdania za III 
kwartał  radni otrzymali do 5.10.08.

Analiza sprawozdania z realizacji inwestycji gminy Celestynów wg stanu na dzień 31 sierpnia 
2008 roku. ( w zał.)   Omówiono zadania:

• zadanie 1  -  w zadaniu tym   sprawozdanie zawiera kwotę 859.000,00 zł, a w budżecie 
zapisana jest  kwota 1.490.000,00. Pytanie skąd wynika ta różnica.

Pani A. Rafał -  poinformowała, iż wiedzę na temat tej  inwestycji posiada  p. Wójt.
Nadmieniła, iż  jej zdaniem w tym roku  żadne środki zewnętrzne  nie zostaną pozyskane.

Radny T. Floriańczyk  -  skierował prośbę  do p. Wójta, żeby przedstawił wariant, jak zamierza 
sfinansować inwestycje, gdzie wpisane są środki zewnętrzne  w wypadku ich nie pozyskania,  jaki ma 
plan. (wg wyliczeń radnego brakuje 1.500.000,00 zł. środków zewnętrznych)

• zadanie 11  -  pani Wice Wójt  poinformowała, iż  projekty na te zadania zostały 
wykonane w uzgodnieniu z Zarządem Dróg Wojewódzkich. (budowa parkingu przy 
Urzędzie Gminy oraz budowa parkingu przy drodze wojewódzkiej.



Przewodniczący Komisji  - poprosił o informację na temat, kto wg. umowy płaci za  parking przy 
drodze  wojewódzkiej, kto za robociznę, a kto za projekt.

• Zadanie 12 - Przewodniczący Komisji  -  poprosił o informację p. Wójta, gdzie  zostały 
postawione  4 wiaty autobusowe i gdzie będą ustawione kolejne 4 wiaty. 

• Zadanie 13 - został wykonany projekt na budowę ul. Rękasa.  Wywołało to dyskusję, 
ponieważ mieszkańcy tej ulicy na posiedzeniu KF wiosną br., otrzymali informację od 
Wójta, że są wszystkie dokumenty potrzebne do rozpoczęcia inwestycji.

• Zadanie 23 - Pani W-ce  Wójt  poinformowała, iż  został ogłoszony  przetarg, który jest 
             już rozstrzygnięty. Projekt pozostaje w trakcie realizacji (koszt wykonania projektu około 
             90 tys. zł).

• Zadanie 25 - Pani A. Rafał -  poinformowała, iż gmina otrzymała dwie dotacje na 
zadania, takie jak:

             - termomodernizacja ZS - 50.000,00 zł.
            - budowa boiska w Celestynowie - 30.000,00 zł. 

Z uwagi na niskie dotacje trzeba będzie podjąć decyzję, czy gmina rezygnuje z dotacji i wykonania 
inwestycji, czy przyjmuje dotację i szuka środków własnych na te zadania. 

W opinii Komisji sprawozdanie zawiera zbyt mało informacji dot. każdej inwestycji ponadto, nie jest 
spójne z budżetem gminy.
Dalszą  analizę  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  za  I  półrocze,  przewidziano  na  następne 
posiedzenie KFiI.

Ad. pkt 3.
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
Komisja  przyjęła  protokół  jednogłośnie. 

Czas trwania posiedzenia  w godz.  18:00  -  21:00

Przewodniczący Komisji

      /Piotr Rosłoniec/

Protokołowała:
/Ewa Grzywacz/


